
Protokół Nr XCIV

z  sesji  Rady  Miejskiej  w  Staszowie,  która  odbyła  się  w  dniu 28  czerwca 2023 roku w  sali

konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Staszowie.

W sesji wzięło udział 20 radnych na ogólną liczbę 21 radnych (lista obecności w załączeniu do

protokołu – zał. nr 1).

Radni nieobecni: Pan Hubert Gawłowicz.

Ponadto w sesji uczestniczyli:

Pan Leszek Kopeć – Burmistrz Miasta i Gminy Staszów;

Pani Ewa Kondek – Z-ca Burmistrza Miasta i Gminy Staszów;

Pani Henryka Skowron – Skarbnik Miasta i Gminy Staszów;

Kierownicy Wydziałów Urzędu Miasta i Gminy Staszów,

Prezesi, Dyrektorzy, Kierownicy jednostek podległych Gminie,

Sołtysi, zaproszeni goście.

Ad. 1    

Pan Ireneusz Kwiecjasz – Przewodniczący Rady Miejskiej w Staszowie dokonał otwarcia sesji,

stwierdził quorum i powitał zebranych. 

Ad. 2

Pan  Ireneusz  Kwiecjasz  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Staszowie przedstawił

proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Zatwierdzenie porządku obrad sesji.

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 14 czerwca 2023 roku.

4. Raport o stanie Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok.

    a) debata nad raportem,

  b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Staszów wotum 
zaufania – projekt nr 698/23.

5.  Rozpatrzenie  sprawozdania  finansowego wraz ze  sprawozdaniem z  wykonania  budżetu
Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok:

-  omówienie  sprawozdania  finansowego wraz  ze  sprawozdaniem z  wykonania  budżetu  oraz
informacją o stanie mienia komunalnego Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok;

-  przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Kielcach  o  sprawozdaniach
z wykonania budżetu Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia
komunalnego i objaśnieniami;
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- przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Staszowie w sprawie udzielenia
absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok;

-  przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Kielcach  o  wniosku  Komisji
Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Staszowie  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi
Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok;

- dyskusja;

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok wraz
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok – projekt nr
699/23;

-  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Miasta  i  Gminy  Staszów
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok – projekt
nr 700/23.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Staszów na lata 2023 – 2037 –
projekt nr 710/23,

b) wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy Staszów na 2023 rok – projekt nr 711/23,

c) zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Miejsko  –  Gminnego  Samodzielnego
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Staszowie za 2022 rok – projekt nr 701/23,

d)  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla
rozbudowy cmentarza komunalnego w Staszowie - projekt nr 706/23, 

e) przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla
części miejscowości Staszów – projekt nr 707/23, 

f) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części
miejscowości Grzybów i dla części miejscowości Krzywołęcz – projekt nr 708/23, 

g) zmiany  uchwały  Nr  V/42/2019  Rady  Miejskiej  w  Staszowie  w  sprawie  wyznaczenia
przedstawicieli do reprezentowania Gminy Staszów w Zgromadzeniu Ekologicznego Związku
Gospodarki Odpadami Komunalnymi z siedzibą w Rzędowie – projekt 705/23,

h) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług publicznego transportu zbiorowego
na terenie gminy Staszów – projekt nr 709/23.

7. Wolne wnioski, w tym:

-  informacja  Burmistrza  Miasta  i  Gminy Staszów z  działalności  za  okres  od  30.05.2023 r.  do
26.06.2023 r.

8. Zamknięcie sesji.

Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Leszek Kopeć zawnioskował o wprowadzenie do porządku

obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od gminy Tuczępy części zadania

publicznego w zakresie  lokalnego transportu  zbiorowego i  zawarcia  porozumienia  – projekt  nr

712/23.
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Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Staszowie Ireneusz Kwiecjasz  poddał pod głosowanie w/w

wniosek, który został jednogłośnie przyjęty (obecnych było 20 radnych). 

Rada  Miejska  jednogłośnie  zatwierdziła  porządek  obrad  z  uwzględnieniem przyjętego  wniosku

(obecnych było 20 radnych).

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Zatwierdzenie porządku obrad sesji.

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 14 czerwca 2023 roku.

4. Raport o stanie Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok.

    a) debata nad raportem,

   b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Staszów wotum 
zaufania – projekt nr 698/23.

5.  Rozpatrzenie  sprawozdania  finansowego wraz ze  sprawozdaniem z  wykonania  budżetu
Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok:

-  omówienie  sprawozdania  finansowego wraz  ze  sprawozdaniem z  wykonania  budżetu  oraz
informacją o stanie mienia komunalnego Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok;

-  przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Kielcach  o  sprawozdaniach
z wykonania budżetu Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia
komunalnego i objaśnieniami;

- przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Staszowie w sprawie udzielenia
absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok;

-  przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Kielcach  o  wniosku  Komisji
Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Staszowie  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi
Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok;

- dyskusja;

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok wraz
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok – projekt nr
699/23;

-  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Miasta  i  Gminy  Staszów
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok – projekt
nr 700/23.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Staszów na lata 2023 – 2037 –
projekt nr 710/23,

b) wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy Staszów na 2023 rok – projekt nr 711/23,
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c) zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Miejsko  –  Gminnego  Samodzielnego
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Staszowie za 2022 rok – projekt nr 701/23,

d)  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla
rozbudowy cmentarza komunalnego w Staszowie - projekt nr 706/23, 

e) przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla
części miejscowości Staszów – projekt nr 707/23, 

f) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części
miejscowości Grzybów i dla części miejscowości Krzywołęcz – projekt nr 708/23, 

g) zmiany  uchwały  Nr  V/42/2019  Rady  Miejskiej  w  Staszowie  w  sprawie  wyznaczenia
przedstawicieli do reprezentowania Gminy Staszów w Zgromadzeniu Ekologicznego Związku
Gospodarki Odpadami Komunalnymi z siedzibą w Rzędowie – projekt 705/23,

h) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług publicznego transportu zbiorowego
na terenie gminy Staszów – projekt nr 709/23, 

i)  wyrażenia  zgody  na  przejęcie  od  gminy  Tuczępy  części  zadania  publicznego  w  zakresie
lokalnego transportu zbiorowego i zawarcia porozumienia – projekt nr 712/23.

7. Wolne wnioski, w tym:

-  informacja  Burmistrza  Miasta  i  Gminy Staszów z  działalności  za  okres  od  30.05.2023 r.  do
26.06.2023 r.

8. Zamknięcie sesji.

Ad. 3

Radni nie wnieśli uwag do protokołu z sesji z dnia 14 czerwca 2023 r. i przyjęli go jednogłośnie

(obecnych było 20 radnych). 

Ad. 4

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Staszowie  Ireneusz  Kwiecjasz  poinformował,  iż  raport  

o stanie gminy został przedstawiony radnym przez Burmistrza Miasta i Gminy Staszów podczas

sesji,  która  odbyła  się  w  dniu  31 maja  br.,  uzupełnieniem  jego  wystąpienia  była  prezentacja

multimedialna.  Ponadto  poinformował,  iż  nie  wpłynął  żaden  wniosek  ze  strony  mieszkańców  

w sprawie wzięcia udziału w debacie. Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył debatę

udzielając głosu radnemu Tomaszowi Otrębskiemu.

Radny  Tomasz  Otrębski  wniósł  o  informacje  w  zakresie  zamierzeń  względem  terenów

inwestycyjnych Strefy A w Grzybowie, na które  w 2022 roku gmina Staszów uzyskała wsparcie

finansowe w wysokości ponad 48 mln zł z Programu Inwestycji Strategicznych. 

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Staszów  Leszek  Kopeć  przypomniał,  iż  pieniądze  zostaną

przeznaczone  m.  in.  na  remont  infrastruktury  drogowej  oraz  elektroenergetycznej.  Inwestycja

obejmie  również  infrastrukturę  kolejową z  wykorzystaniem na  budowę portu  przeładunkowego
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wykorzystującego szeroki tor Linii Hutniczo-Siarkowej. Szczególny nacisk zostanie położony na

stworzenie warunków do rozwoju przedsiębiorczości na terenie Grzybowa i Staszowa. Na dzień

dzisiejszy został wykonany dialog inwestycyjny z przedsiębiorcami, który pozwolił na określenie

potrzeb inwestorów planujących prowadzić działalność na terenach inwestycyjnych w Grzybowie.

Jesteśmy po podpisaniu umowy na opracowanie programu funkcjonalno – użytkowego z firmą z

Katowic, która przygotowuje koncepcję wraz z kosztorysem, niezbędną do ogłoszenia w miesiącu

wrześniu procedury w systemie „zaprojektuj i wybuduj”. Nadmienił, iż pozwoli to na podpisanie

jeszcze w tym roku umowy na to zadanie. Dodał, iż czynione są starania o pozyskanie kolejnych

środków na budowęportu.

Radny Mariusz Łazarz zapytał, czy istnieje szansa na pozyskanie środków finansowych w ramach

Rządowego Funduszu Polski Ład na przebudowę ulicy Żeromskiego i ulicy Place w Staszowie. 

Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Leszek Kopeć wyjaśnił, iż nie został jeszcze ogłoszony nabór

w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład na infrastrukturę drogową, jednak istnieje możliwość

pozyskania w przyszłości środków na te zadania. Dodał, iż obecnie ogłoszony jest nabór wniosków

w ramach Programu Przebudowy Dróg Lokalnych i gmina Staszów będzie aplikować o środki na

przebudowę między innymi ul. Żeromskiego, ul. Słonecznej i ul. Małopolskiej.

Radny Zdzisław Brzyszcz zapytał,  jakie  są zamierzenia względem dalszej modernizacji  terenu

Golejowa i przebudowy drogi dojazdowej do jeziora. Nadmienił, iż domki letniskowe na terenie

Ośrodka Wypoczynkowego „Wilga” są w stanie nienadającym się do użytkowania. Zapytał, jakie są

dalsze zamierzenia w zakresie tego terenu. 

Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Leszek Kopeć wyjaśnił, iż środki finansowe, jakie pozyskała

gmina Staszów na II  etap renowacji  Golejowa w 2021 roku,  z  uwagi  na sytuację  gospodarczą

związaną z inflacją nie pozwoliły na wykonanie zakresu prac zgłoszonych we wniosku w ramach

dofinansowania  inwestycji  z  Rządowego  Funduszu  Polski  Ład.  Z  tego względu  został  złożony

wniosek  o  zmniejszenie  zakresu  rzeczowego  przedmiotowego  zadania  i  otrzymaliśmy  nową

wstępną promesę o dofinansowanie inwestycji o wartości pozostającej bez zmian, tj. niecałe 5 mln

zł.  Obecnie została podpisana umowa na aktualizację  programu funkcjonalno-użytkowego przez

firmę, która opracowała dokumentację na wstępną koncepcję renowacji Golejowa. Po aktualizacji

dokumentacji zostanie ogłoszone postępowanie przetargowe w systemie „zaprojektuj i wybuduj” na

realizację tego zadania obejmujące: przebudowę drogi dojazdowej do Golejowa wzdłuż jeziora,

modernizację  Ośrodka  Wypoczynkowego  „Wilga”  wraz  z  infrastrukturą  towarzyszącą  oraz

częściową  wymianą  domków  letniskowych  wraz  z  wyposażeniem.  Rozpoczęcie  inwestycji

planowane jest w III kwartale 2023 roku. 
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Radny Tomasz Otrębski  zapytał o planowany termin wykonania inwestycji na terenie PSP nr 3

w Staszowie w zakresie budowy miasteczka ruchu drogowego i  pumptracku, czyli  rowerowego

toru. 

Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Leszek Kopeć odpowiedział, iż inwestycje prowadzone przy

PSP nr 3 w Staszowie planowane są do oddania w najbliższym czasie.

Radna Anna Karasińska wyraziła uznanie dla działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Staszowie.

Nie podjęto dalszej dyskusji.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Kwiecjasz zamknął debatę.

Ad. 4 b

Pani Ewa Kondek – Z-ca Burmistrza Miasta i Gminy Staszów  przedstawiła projekt uchwały

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Staszów wotum zaufania – projekt nr 698/23.

Radni nie podjęli dyskusji, nie zgłosili pytań, uwag.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 20 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XCIV/709/2023

(w załączeniu do protokołu).

Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Leszek Kopeć podziękował radnym za udzielone zaufanie. 

Ad. 5

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Staszowie  Ireneusz  Kwiecjasz poprosił  Skarbnik  Miasta

i  Gminy  Staszów  Henrykę  Skowron  o  omówienie  sprawozdania  finansowego  za  2022 rok,

sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy  Staszów za  2022 rok  oraz  przedstawienie

informacji o stanie mienia komunalnego Miasta i Gminy Staszów wraz z opinią Regionalnej Izby

Obrachunkowej w Kielcach o sprawozdaniach z wykonania budżetu Miasta i Gminy Staszów za

2022 rok.

Na wstępie Skarbnik Miasta i Gminy Staszów Henryka Skowron odniosła się do sprawozdania

finansowego  za  2022 rok.  Poinformowała,  iż  sprawozdanie  finansowe  jest  najważniejszym

sprawozdaniem  jednostki  samorządu  terytorialnego.  Sporządza  się  je  na  koniec  każdego  roku

obrotowego. Obowiązek sporządzenia tego sprawozdania, wynika z ustawy o rachunkowości.

W skład sprawozdań finansowych wchodzą:
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- bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego,

-  bilans  jednostki  budżetowej  i  samorządowego  zakładu  budżetowego,  które  określają   stan

aktywów i pasywów na dzień kończący bieżący i poprzedni rok obrotowy, 

-  rachunek  zysków i  strat  jednostki,  który  wyszczególnia  przychody,  koszty,  zyski,  straty  oraz

obowiązkowe obciążenia wyniku finansowego z tytułu bieżącego i poprzedniego roku obrotowego,

-  zestawienie  zmian  w  funduszu  jednostki,  który  obrazuje  poniesione  przez  jednostkę  koszty

i osiągnięte przychody, które zostały bezpośrednio odniesione na fundusz własny, 

- informację dodatkową, która zawiera informacje na temat przyjętych zasad, takich jak metody 

wyceny czy zmiany w porównaniu z rokiem ubiegłym.

1. Bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego na dzień 31.12.2022 r., 

przedstawiał się następująca: (organ)

- aktywa – 24 759 931,90 zł, w tym:

* środki pieniężne – 21 300 497,69 zł;

* należności i rozliczenia  - 3 459 434,21 zł;

- pasywa - 24 759 931,90 zł, w tym:

*zobowiązania - 48 750 000,00 zł;

* aktywa netto budżetu – -26 000 588,27 zł;

* inne pasywa -1 911 123,00 zł.

2. Bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego na dzień 31.12.2022 r., 

przedstawił się następująco: (zbiorczy do RIO)

- aktywa – 317 670 534,13 zł, w tym:

* aktywa trwałe – 300 193 958,87 zł;

* aktywa obrotowe – 17 476 575,26 zł;

- pasywa – 307 670 534,13 zł w tym:

* fundusz – 300 765 251,18 zł;

* zobowiązania i rezerwy na zobowiązania – 10 519 064,49 zł;

* fundusze specjalne – 2 674 808,08 zł;

* rozliczenia międzyokresowe – 3 711 410,38 zł.

3. Rachunek zysków i strat jednostki na dzień 31.12.2022r., przedstawiał się następująco:(RIO)

* przychody netto z podstawowej działalności operacyjnej – 140 045 726,51 zł;

* koszty działalności operacyjnej – 132 758 590,64 zł;
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* zysk z działalności podstawowej – 7 287 135,87 zł;

* pozostałe przychody operacyjne – 5 130 049,16 zł;

* pozostałe koszty operacyjne – 2 921 210,21 zł;

* zysk z działalności operacyjnej – 9 495 974,82 zł;

* przychody finansowe – 981 374,34 zł;

* koszty finansowe – 2 603 276,40 zł;

* zysk brutto – 7 874 072,76 zł;

* zysk netto – 7 874 064,17 zł.

4. Zestawienie zmian w funduszu jednostki na dzień 31.12.2022r., przedstawiało się następująco:

(RIO)

* fundusz jednostki na początku okresu 255 930 196,78 zł;

* fundusz jednostki na koniec okresu – 292 891 187,01 zł;

* wynik finansowy netto za rok bieżący – 7 874 064,17 zł;

* fundusz – 300 765 251,18 zł.

5. Informacja dodatkowa zawiera dane i objaśnienia dotyczące opisu przyjętych zasad (polityki) 

rachunkowości, w tym metod wyceny i sporządzania sprawozdania finansowego  oraz 

przedstawienie przyczyn i skutków ich ewentualnych zmian w stosunku do roku poprzedzającego.

Budżet na 2022r., został uchwalony Uchwałą Nr LX/505/2021 Rady Miejskiej w Staszowie             

z dnia 30 grudnia 2021 roku w następujących wysokościach:

* dochody – 117 404 730,74 zł.

* wydatki –  133 937 051,30 zł.

Po  dokonaniu  zmian  uchwałami  Rady  Miejskiej  w  Staszowie  oraz  zarządzeniami  Burmistrza

Miasta i Gminy Staszów na dzień 31.12.2022r., plan po zmianach wyniósł:

* dochody – 143 287 689,24 zł;

* wydatki –  176 219 612,54 zł.

Na dochody Gminy Staszów składają się: wpływy z podatków, wpływy z opłat, dochody z majątku

gminy,  udziału w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa, subwencja ogólna,  dotacje

celowe.

Wykonanie:

* dochody gmina wykonała na poziomie  – 142 140 353,70 zł – co stanowi 99,19% planu rocznego

wynoszącego 143 287 689,24 zł,  przy czym 130 699 332,15 zł z tej kwoty odpowiadały dochody
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bieżące,  które  z  reguły  cechuje  większa  powtarzalność  niż  dochody  majątkowe.  Wykonanie

dochodów bieżących stanowi 98,66% planu wynoszącego 132 463 596,03 zł.  Dochody bieżące

systematycznie rosną na przełomie lat 2020 – 2022 z kwoty 114 mln zł do 130 mln zł, co stanowi

średnioroczne tempo wzrostu na poziomie 7,1%.

Największymi  składnikami  dochodów  bieżących  Gminy  są  dochody  z  dotacji  zewnętrznych.

Dochody te w latach 2020 – 2022 kształtowały się na poziomie 40,0 – 43,6 mln zł i stanowiły

średnio  33,4% udziału  w dochodach bieżących.  Według  budżetu,  w 2023 roku Gmina planuje

dochody z tego tytułu w kwocie 15,9 mln zł. Dochody z dotacji nie mają wpływu na zdolność do

obsługi długu dla Gminy z uwagi na konstrukcję wskaźnika indywidualnej spłaty zadłużenia z art.

243 ufp. Środki celowe zwiększają dochody, jednak nie mają wpływu na poziom wypracowywanej

nadwyżki bieżącej budżetu.

Następnym ważnym składnikiem jest  subwencja  ogólna,  która  w latach  2020 -  2022 wynosiła

między 30,7 – 36,0 mln zł, a plan na 2023 rok zakłada 37,8 mln zł. Na wysokość subwencji Gmina

nie  ma  bezpośredniego,  krótkookresowego  wpływu.  We  wszystkich  latach  największą  część

subwencji  stanowi  jej  część  oświatowa,  która  utrzymuje  się  na  poziomie  20,4  –  22,7  mln  zł.

Wysokość  subwencji  oświatowej  zależy  od  zakresu  zadań  oświatowych  realizowanych  przez

jednostki  oraz  liczby  uczniów  i  rozdzielana  jest  według  zasad  określonych  w  rozporządzeniu

ministra edukacji w sprawie sposobu podziału części oświatowej subwencji ogólnej dla jednostek

samorządu terytorialnego.

Wpływy z pozostałych dochodów bieżących (w tym podatków i opłat lokalnych) kształtowały się

na poziomie 21,2 - 27,4 mln zł. Dochody z podatków i opłat to jedyna kategoria dochodów, na

których  planowanie  Gmina  ma  bezpośredni  wpływ.  Kwoty  w  pozostałych  kategoriach  Gmina

otrzymuje od władz centralnych.

Dochody własne, na których kształtowanie Gmina ma bezpośredni wpływ to wszystkie dochody

Gminy pomniejszone o subwencje i dotacje. Nominalnie suma dochodów własnych w latach 2020 –

2022  rosła  z  poziomu  43,1  mln  zł  do  51,6  mln zł.  Udział  dochodów  własnych  w  strukturze

dochodów bieżących Gminy w latach 2020-2022 wyniósł odpowiednio 37,8%, 39,9% oraz 39,5%.

Plan budżetu na 2023 rok zakłada ten stosunek w wysokości 47,3%.

Kolejnym elementem dochodów bieżących Gminy są dochody z udziału w PIT, które w latach 2020

–2022 kształtowały się na poziomie 21,2 - 23,7 mln zł, co stanowi udział ok. 18,4%. W 2023 roku

planuje się dochody z PIT w kwocie 19,5 mln zł, co będzie stanowić 19,2% wszystkich dochodów

w 2023 roku.
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O wiele mniejszą wartością z punktu widzenia budżetu są dochody z udziału w CIT, co świadczy     

o braku dużych podmiotów gospodarczych na terenie Gminy. 

- dochody majątkowe zostały zrealizowane w kwocie 11 441 021,55 zł, co stanowi 105,69% planu

rocznego wynoszącego 10 824 093,21 zł.

Istotną kategorią dochodów majątkowych były dotacje inwestycyjne krajowe, które w roku 2022

wyniosły 6 457 510,54 zł.

Dochody gminy ze sprzedaży majątku w 2022 roku wyniosły  4 983 510,61 zł.

* Wydatki w roku 2022 zostały wykonane w kwocie – 152 322 865,38 zł – co stanowi 86,43%

planu  rocznego wynoszącego 176 219 612,54 zł,  przy  czym za  129 604 537,09 zł,  tej  kwoty

odpowiadały wydatki bieżące.  Wydatki bieżące stanowią 92,93 % planu rocznego wynoszącego

139 457 990,33 zł.  Wskaźnik struktury wydatków bieżących w wydatkach ogółem za 2022 rok

ukształtował się na poziomie 85,09%.

Wydatki bieżące w latach 2020 - 2022 systematycznie rosły każdego roku z 109,3 do 129,6 mln zł,

co oznacza wzrost o 18,6%. Dla porównania dochody bieżące w analizowanym okresie wzrosły

o 14,6% (to jest o 4,0% punktów procentowych mniej w porównaniu do wydatków).

W każdym roku największą część budżetu Gminy (średnio 36,3%) po stronie wydatków stanowiła

Oświata. W latach 2020 - 2022 wydatki na oświatę ujęte w dziale 801 „Oświata i wychowanie” oraz

dziale 854 „Edukacyjna opieka wychowawcza” wynosiły odpowiednio 39,2 mln zł,  43,8 mln zł

oraz 46,4 mln zł.

Dynamika  wzrostu  rok  do  roku  wynosiła  odpowiednio  11,5%  oraz  6,1%.

Drugim największym wydatkiem bieżącym Gminy były wydatki związane z rodziną. Wydatki te

w latach 2020 -  2022 mieściły  się  w zakresie  od 23,2 mln zł  do 36,2 mln zł  rocznie.  W tym

rozdziale  zawierają  się  między  innymi  wydatki  związane  z  programem  „500+”.

Kolejnymi  dużymi  kategoriami  wydatków  budżetu  Gminy  były  administracja  publiczna  oraz

wydatki  związane  z  gospodarką  komunalną  i  ochroną  środowiska.  Pierwsza  z  wymienionych

kategorii  stanowiła  średnio  9,3%  wszystkich  wydatków  bieżących,  natomiast  druga  kategoria

wydatków 9,2%. Należy pamiętać,  że w ramach kosztów administracyjnych uwzględnia się nie

tylko  wynagrodzenia  pracowników urzędu,  ale  także  zadania  zlecone przez  urząd  wojewódzki,

pobór podatków, promocję Gminy itd. 

W strukturze wydatków majątkowych dominują wydatki na zadania niedofinansowane ze środków

UE, które stanowią średnio 75,7% wydatków majątkowych ogółem.

- wydatki majątkowe zostały zrealizowane w kwocie 22 718 328,29 zł, co stanowi 61,79% planu

rocznego  wynoszącego  36  761  622,21  zł.  Wskaźnik  struktury  wydatków  majątkowych

w wydatkach ogółem za 2022 rok ukształtował się na poziomie 14,91 %.
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Aktualnie  największym  przedsięwzięciem  w  gminie  Staszów  jest  zadanie  inwestycyjne  pn.:

„Przebudowa ulicy Kościuszki i Towarowej w Staszowie”, które zaplanowane jest na lata 2018 –

2023, a jego łączy koszt to 14,7 mln zł.

Różnica między dochodami a wydatkami za 2022 rok to deficyt w kwocie -10 182 511,68 zł. 

W 2022 roku planowane przychody zostały zrealizowane w kwocie 36 717 276,80 zł, i pochodziły:

- z wolnych środków art. 217 ust. 2 pkt 6 ufp w kwocie 8 441 343,30 zł,

- z zaciągniętych kredytów w kwocie 12 700 000,00 zł,

- niewykorzystanych środków pieniężnych, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy      

o finansach publicznych w kwocie 15 290 580,00 zł,

- spłaty udzielonych pożyczek w kwocie 285 353,50 zł.

Rozchody zrealizowane zostały w kwocie 3 785 353,50 zł,

w tym:

- z tytułu spłaty zaciągniętych kredytów w kwocie 3 500 000,00 zł,

- udzielonych pożyczek w kwocie 285 353,50 zł.

Na dzień 31.12.2022r., gmina Staszów posiadała zadłużenie z tytułu kredytów i obligacji ogółem     

w kwocie 48 750 000,00 zł, w tym do spłaty w 2023r. 3 000 000,00 zł. Z czego:

- kredyty – 43 750 000,00 zł,

- obligacje – 5 000 000,00 zł.

Fundusz sołecki w 2022 roku został wykonany w kwocie 746 588,57 zł na planowaną kwotę 

801 150,22 zł, co stanowi 93,19%.

Informacja  o  stanie  mienia  komunalnego  zawiera  dane  dotyczące  majątku  gminy  Staszów

z podziałem na sposób zagospodarowania, związane z tym dochody i nakłady oraz spis obiektów

z podaniem ich wielkości i wartości na dzień 31.12.2022r..

Na  zakończenie  Pani  Henryka  Skowron przedstawiła  stanowisko  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej  w Kielcach  w sprawie  opinii  o  sprawozdaniach  z  wykonania  budżetu  Miasta  

i  Gminy Staszów za 2022, wyrażonych w Uchwale nr 66/2023 VI Składu Orzekającego z dnia

14 kwietnia 2023 roku, który postanowił zaopiniować pozytywnie przedłożone przez Burmistrza

Miasta i Gminy Staszów sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok (uchwała w załączeniu do

protokołu).

Po  zapoznaniu  z  powyższą  uchwałą  głos  zabrał  Pan  Wojciech  Charyga  –  Przewodniczący

Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Staszowie,  który  odczytał  treść  wniosku  Komisji

Rewizyjnej  w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok

(w  załączeniu  do  protokołu).  Poinformował,  iż  po  przeanalizowaniu  sprawozdań  finansowych

(bilans z wykonania budżetu gminy Staszów, zestawienie zmian w funduszu jednostki, rachunek
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zysków i  strat  jednostki,  bilans  jednostki  budżetowej  i  samorządowego zakładu  budżetowego),

sprawozdania  rocznego  z  wykonania  budżetu  za  2022 rok  wraz  z  opinią  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej  o  tym  sprawozdaniu,  informacją  o  stanie  mienia  komunalnego  za  2022 rok,

Komisja  Rewizyjna  zawnioskowała  do  Rady  Miejskiej  w  Staszowie  o  przyjęcie  wyżej

wymienionych sprawozdań oraz udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Staszów za

2022 rok. Ponadto zapoznał zgromadzonych z treścią Uchwały Nr 72/2023 VI Składu Orzekającego

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Kielcach  z  dnia  1  czerwca  2023 roku  w  sprawie  opinii

o wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium. Zgodnie z treścią przedmiotowej uchwały

na  podstawie  art.  13  pkt  8  w  związku  z  art.  19  ust.  2  ustawy z  dnia  7  października  1992  r.

o regionalnych izbach obrachunkowych po zbadaniu wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej

w Staszowie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok

VI  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Kielcach  postanowił  zaopiniować

pozytywnie przedmiotowy wniosek Komisji (w załączeniu do protokołu). 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Staszowie  Ireneusz  Kwiecjasz podziękował

Przewodniczącemu Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Staszowie Wojciechowi Charydze za

zapoznanie  z  treścią  wniosku  Komisji  i  opinią  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Kielcach

o wniosku Komisji. 

Radni nie podjęli dyskusji w przedmiotowym zakresie. 

Pani  Henryka  Skowron  –  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Staszów  odczytała  projekt  uchwały

w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za  2022 rok  wraz  ze  sprawozdaniem

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Staszów za 2022 rok – projekt nr 699/23.

Nie podjęto dyskusji. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 19 radnych) podjęła 

Uchwałę Nr XCIV/710/2023

(w załączeniu do protokołu). 

Pani  Henryka  Skowron  zapoznała  z  projektem  uchwały  w  sprawie udzielenia  Burmistrzowi

Miasta i Gminy Staszów absolutorium z tytułu wykonania budżetu Miasta i Gminy Staszów za

2022 rok – projekt nr 700/23.

Nie podjęto dyskusji. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 20 radnych) podjęła 

Uchwałę Nr XCIV/711/2023

(w załączeniu do protokołu). 
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Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Leszek Kopeć złożył podziękowania Radzie Miejskiej, Pani

Burmistrz Ewie Kondek, Pani Skarbnik Henryce Skowron i całej kadrze Urzędu Miasta i Gminy

Staszów za dobrą współpracę.

Ad. 6 a

Pani  Henryka Skowron – Skarbnik Miasta i Gminy Staszów zapoznała z projektem uchwały

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Staszów na lata 2023 – 2037

– projekt nr 710/23.

Nie podjęto dyskusji. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 17 radnych) podjęła 

Uchwałę Nr XCIV/712/2023

(w załączeniu do protokołu). 

Ad. 6 b

Pani   Henryka  Skowron  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian

w budżecie Miasta i Gminy Staszów na 2023 rok – projekt nr 711/23.

Radni nie podjęli dyskusji, nie zgłosili pytań, uwag.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 17 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XCIV/713/2023

(w załączeniu do protokołu). 

Ad. 6 c

Pani Ewa Kondek – Z-ca Burmistrza Miasta i Gminy Staszów  przedstawiła projekt uchwały

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejsko – Gminnego Samodzielnego

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Staszowie za 2022 rok – projekt nr 701/23.

Radni nie podjęli dyskusji, nie zgłosili pytań, uwag.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 16 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XCIV/714/2023

(w załączeniu do protokołu). 

Ad. 6 d

Pani  Lidia  Złotnik  –  Z-ca  Kierownika  Wydziału  Inwestycji  i  Planowania  Przestrzennego

przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
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zagospodarowania przestrzennego dla rozbudowy cmentarza komunalnego w Staszowie - projekt nr

706/23.

Radni nie podjęli dyskusji, nie zgłosili pytań, uwag.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 15 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XCIV/715/2023

(w załączeniu do protokołu). 

Ad. 6 e

Pani  Lidia  Złotnik  –  Z-ca  Kierownika  Wydziału  Inwestycji  i  Planowania  Przestrzennego

przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego dla części miejscowości Staszów – projekt nr 707/23.

Radni nie podjęli dyskusji, nie zgłosili pytań, uwag.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 17 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XCIV/716/2023

(w załączeniu do protokołu). 

Ad. 6 f

Pani  Lidia  Złotnik  –  Z-ca  Kierownika  Wydziału  Inwestycji  i  Planowania  Przestrzennego

przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  dla  części  miejscowości  Grzybów i  dla  części  miejscowości

Krzywołęcz – projekt nr 708/23

Radni nie podjęli dyskusji, nie zgłosili pytań, uwag.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 16 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XCIV/717/2023

(w załączeniu do protokołu). 

Ad. 6 g

Pani  Agnieszka  Gilbert  –  Kierownika  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami,  Geodezji

i  Rolnictwa  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  V/42/2019  Rady

Miejskiej w Staszowie w sprawie wyznaczenia przedstawicieli do reprezentowania Gminy Staszów
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w  Zgromadzeniu  Ekologicznego  Związku  Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi  z  siedzibą

w Rzędowie – projekt 705/23.

Radni nie podjęli dyskusji, nie zgłosili pytań, uwag.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 18 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XCIV/718/2023

(w załączeniu do protokołu). 

Ad. 6 h

Pani Ewa Kondek – Z-ca Burmistrza Miasta i Gminy Staszów  przedstawiła projekt uchwały

w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  o  świadczenie  usług  publicznego  transportu

zbiorowego na terenie gminy Staszów – projekt nr 709/23.

Radni nie podjęli dyskusji, nie zgłosili pytań, uwag.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 17 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XCIV/719/2023

(w załączeniu do protokołu). 

Ad. 6 i

Pani Ewa Kondek – Z-ca Burmistrza Miasta i Gminy Staszów  przedstawiła projekt uchwały

w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od gminy Tuczępy części zadania publicznego w zakresie

lokalnego transportu zbiorowego i zawarcia porozumienia – projekt nr 712/23.

Radni nie podjęli dyskusji, nie zgłosili pytań, uwag.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 17 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XCIV/720/2023

(w załączeniu do protokołu). 

Ad. 7

W  wolnych  wnioskach  radny  Zdzisław  Brzyszcz zgłosił  zapytania  w  zakresie  zamierzeń

dotyczących budowy chodnika przy bloku Kołłątaja 6, 8 i 10 w Staszowie, remontu ulicy Kołłątaja

oraz  wymalowania  linii  parkingowych  na  w/w  ulicy,  co  zdaniem  radnego  przyczyni  się  do

zwiększenia ilości miejsc parkingowych. Poprosił również o informacje w zakresie rewitalizacji
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Rynku i remontu ulicy Kościelnej w Staszowie. Następnie radny poinformował, iż chciałby zwrócić

się do kibiców Pogoni Staszów. Stwierdził,  iż z posiadanych informacji wie, że został wybrany

nowy Zarząd klubu. Dodał, iż obecny na dzisiejszej sesji nowy Prezes Zarządu opuścił już salę

obrad, zaś radny miał nadzieję uzyskania od niego informacji o zamierzeniach i planach względem

klubu.  Radny  stwierdził,  iż  czuje  się  atakowany,  ponieważ  zarzuca  mu  się,  iż  jego  działania

doprowadziły klub do upadku. Dodał, iż na dzisiejszej sesji chciał zapytać nowego Prezesa Zarządu

o  przedstawienie  mu  dowodów  jego  działania  na  niekorzyść  klubu.  Dodał,  iż  zawsze  będzie

wspierał ten klub, jest on jego wychowankiem. Stwierdził, iż nie życzy sobie, aby nowy Prezes

Zarządu zarzucał mu niekorzystne działania na rzecz Pogoni Staszów, a takie zachowanie Prezesa

radny  uważa,  iż  jest  „nie  na  miejscu”.  Dodał,  iż  nie  życzy  sobie,  aby  ktoś  ubliżał  mu

bezpodstawnie. 

Radny  Mariusz  Łazarz  zgłosił  potrzebę  naprawy  ubytków  w  jezdni  na  ul.  Akacjowej

w Staszowie. Przypomniał również o zgłaszanej interpelacji w zakresie naprawy drogi dojazdowej

do garaży zlokalizowanych przy ul. Targowej w Staszowie. 

Radny Wojciech Charyga podziękował władzom gminy Staszów i gminy Bogoria za odnowienie

pomnika zamordowanych rodzin Skurskich i Szybów na Batogach oraz zorganizowanie obchodów

80-tej  rocznicy  rozstrzelania  tych  dwóch  rodzin.  Podziękował  również  radnym  oraz

przedstawicielom  instytucji  z  terenu  powiatu  staszowskiego,  a  w  szczególności  mieszkańcom

okolicznych miejscowości  za uczestnictwo w powyższych obchodach. 

Radny  Mariusz  Łazarz pogratulował  władzom  gminy  udzielonego  wotum  zaufania

i  absolutorium.   Stwierdził,  iż  udzielone  absolutorium  jest  zasługą  ciężkiej  pracy  i  dobrej

współpracy z radnymi na rzecz dalszego rozwoju naszej gminy. 

Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Leszek Kopeć w pierwszej kolejności odniósł się do kwestii

zgłoszonych  przez radnego  Zdzisława  Brzyszcza  w zakresie  zamierzeń  dotyczących  budowy

chodnika przy bloku Kołłątaja 6, 8 i 10 w Staszowie oraz remontu ulicy Kołłątaja w Staszowie.

Poinformował, iż po analizie potrzeb w skali całego terenu gminy, podjęte zostaną działania według

przyjętego  harmonogramu  prac.  W  zakresie  wymalowania  linii  parkingowych  na  w/w  ulicy

poinformował, iż zostały rozpoczęte prace, które będą w dalszym ciągu kontynuowane. W zakresie

rewitalizacji  Rynku  poinformował,  iż  obecnie  trwają  prace  remontowe  budynku  Ratusza.  Po

wykonaniu  prac  i  pojawieniu  się  środków  z  RPO,  zostaną   podjęte  działania  kontynuacji

rewitalizacji  tego  obszaru.   W zakresie  ul.  Kościelnej  Burmistrz  poinformował,  iż  wykonawca

zrezygnował z wykonania tego zadania i w najbliższym czasie zostanie ogłoszone postępowanie

przetargowe na realizację przebudowy ulicy Kościelnej wraz z ulicą Partyzantów i ulicą Ogrodową.
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W  zakresie  wypowiedzi  radnego  Zdzisława  Brzyszcza  dotyczącego  klubu  sportowego  Pogoń

Staszów, Burmistrz stwierdził, iż nie będzie odnosił się do działalności stowarzyszenia. W kwestii

naprawy  ubytków  w  jezdni  na  ul.  Akacjowej  w  Staszowie  poinformował,  iż  sprawa  jest

analizowana przez Wydział Inwestycji i Planowania Przestrzennego tut. Urzędu. 

Na zakończenie  przedstawił informację z działalności za okres od 30.05.2023 r. do 26.06.2023 r.

(informacja w załączeniu do protokołu).

Radni nie podjęli dalszej dyskusji.

Pan Ireneusz Kwiecjasz – Przewodniczący Rady Miejskiej w Staszowie podziękował za udział

w sesji, po czym zamknął jej obrady. 

Na tym protokół zakończono. 

Czas trwania sesji od godz: 12:25 do godz: 15:25.

Protokolant:   Przewodniczący
                               Rady Miejskiej w Staszowie

Aldona Janicka

  ( - ) Ireneusz Kwiecjasz
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